
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 7. marts 2019

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Samrådsspørgsmål BH

Vil ministeren i forlængelse af bl.a. artiklen ”Kommuner hænger på kæmperegninger fra

ministerie: Vi aner ikke, hvad de dækker over” bragt på www.dr.dk den 2. marts 2019 op-

lyse, hvorfor den kommunale medfinansiering af sundhedsvæsenet fastholdes, når den

både ifølge sundhedsøkonomer og kommuner ikke er ordentlig dokumenteret rent regn-

skabsteknisk over for de enkelte kommuner, jf. KL’s formand udtalelse: ”Vi ved det dybest

set ikke, fordi vi ikke kan få detaljerede oplysninger om, hvad der ligger bag regninger-

ne”? Vil ministeren samtid oplyse, hvorfor der ikke kan budgetlægges på ordentlig vis,

hvilket betyder at kommunernes budgetter skrider som følge af store efterregninger? Vil

ministeren samtidig kommentere, at ordningen ifølge Professor Kjeld Møller Petersen ik-

ke ”… har nogen virkning”? Vil ministeren endvidere oplyse, hvilke direkte økonomiske in-

citamenter den kommunale medfinanisering har i forhold til den kommunale forebyggel-

ses- og sundhedsindsats på kort og mellemlang sigt?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).

På udvalgets vegne

Liselott Blixt

formand
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